



# PAROISSE STE-ANNE PARISH

241 SECOND STREET • PO Box 160 • MATTAWA ON P0H 1V0  
 "On unceded land of the Algonquin Nation".

## CONTACT

**Telephone/ Téléphone:** 705.744.5391    **Email/Courriel:** [stannemattawa@gmail.com](mailto:stannemattawa@gmail.com)  
**Website:** [stannemattawa.ca](http://stannemattawa.ca)

**Pastor /Curé:** Rev. Cyril Okebanama s.m.m.m.

**Office Assistant:** Germaine Lafrenière

**St Anne Cemetery superintendent / Cimetière Ste-Anne:** Rolly Ribout

**OFFICE: Tuesday & Wednesday 9am to 3pm**

**MASS SCHEDULE:** see below ↓

**BUREAU: mardi et mercredi de 9h00 à 15h00**

**HORAIRE DES MESSES:** voir ci-dessous ↓



**Sunday, January 18, 2026/ Dimanche le 18 Janvier, 2026**

**LITURGICAL SCHEDULE/ CALENDRIER LITURGIQUE**  
 January 19 - January 25, 2026 - le 19 Janvier - 25 Janvier, 2026

Date	Time/Heure	Celebration/Fête	Intentions
Monday/lundi Jan. 19 janvier	No mass Pas de messe	FERIAL/FÉRIE	No mass Pas de messe
Tuesday/mardi Jan. 20 janvier	No mass Pas de messe	FERIAL/FÉRIE	No mass Pas de messe
Wed./mercredi Jan. 21 janvier	No mass Pas de messe 11am-2pm>	St Agnes, virgin, martyr Ste Agnès, vierge & martyre  ADORATION	No mass Pas de messe
Thursday/jeudi Jan. 22 janvier	No mass Pas de messe	FERIAL/FÉRIE	No mass Pas de messe
Friday/vendredi Jan. 23 janvier	10am 10h00	FERIAL/FÉRIE † Chaplet of Divine Mercy – after mass † Chapelet de la Miséricorde Divine – après la messe	† Missa Pro Populo
Saturday/Samedi Jan. 24 janvier	No mass Pas de messe	St Francis de Sales, bishop St François de Sales, évêque obligatoire	No mass Pas de messe
Sunday/Dimanche Jan. 25 janvier Reader/lecteur Jackie Lalonde	10:30am 10h30 Englise	4 <sup>th</sup> Sunday of Ordinary Time 4e Dimanche du temps ordinaire	† Jean Claude Asselin By Lise & Gaetan Asselin

† Sacrament of Confessions -15 min. before mass – Confession room relocated at the entrance of the church on your right.  
 † Sacrement des Confessions – 15 min. avant la messe - Le confessionnal a été déplacé à l'entrée de l'église, sur votre droite.

Last Sunday Church Attendance / Participation à l'église le dimanche dernier	90
Last Sunday Collection – Thank you Collection du dimanche dernier - Merci	55 env. of 114 – January 1 and 4 <sup>th</sup>
Repairs & Maintenance Fund /Fonds de réparation et d'entretien :	150.00
Expenses of the Week / Dépenses pour la semaine :	\$ 400.44
** If you wish to make a E-transfer donation our email address for the E-transfer is <b>Stannemattawa@gmail.com</b>	e-Transfer
** Si vous souhaitez faire un don par transfert électronique, notre adresse e-mail pour le transfert électronique est <b>Stannemattawa@gmail.com</b>	



**NOTIFICATION OF DEATH:** It is with sadness that we announce the passing of Jean Marie Gaudet last Tuesday.



YOUR SUNDAY OFFERINGS ENVELOPS ARE READY TO BE PICK UP AT THE BACK OF THE CHURCH!

Thank you for your generosity and sacrifice.

Please consider remembering your parish with a legacy in your estate!

**Clarification:** In your box you have a green envelop with "Pledge" these envelop are for the parishioners who have pledge for the repairs to the church. But if you wish to donate to the cause we keep track of who and how much pledge and if by bad luck the Diocese decide not to grant us the loan for the repairs all pledges will be returned to the parishioners.

**VOS ENVELOPPES POUR LES OFFREANDES DU DIMANCHE SONT PRÊTES À ÊTRE RÉCUPÉRÉES À L'ARRIÈRE DE L'ÉGLISE!**

Merci pour votre générosité et votre sacrifice.

Pensez à commémorer votre paroisse en faisant un don à votre succession !

**Précision :** Dans votre boîte d'enveloppes, vous trouverez une enveloppe verte portant la mention « Promesse de don ».

Ces enveloppes sont destinées aux paroissiens qui se sont engagés à contribuer aux réparations de l'église. Si vous souhaitez faire un don, nous tenons un registre des donateurs et des montants. Si, par malchance, le diocèse décide de ne pas nous accorder le prêt nécessaire aux réparations, tous les dons promis seront remboursés aux paroissiens



Intention de prière du Pape

Pour la prière avec la Parole de Dieu –

Prions pour que la prière avec la Parole de Dieu soit une nourriture pour nos vies et une source d'espérance dans nos communautés, nous aidant à bâtir une Église plus fraternelle et missionnaire.

**Note by Father Tim // Note du Père Tim**



**Dear Brothers and Sisters**

1) Bishop Brehl and his Diocesan Steering Committee will soon be starting the public Deanery Meetings to ask your input on how our diocese will reorganize to meet its challenges facing us in light of declining resources, both in personnel and money. He has stressed with the priests that NO DECISIONS have been predetermined. This means that NO PARISHES have yet been marked for closing prior to these discussions. While this does not mean that no parishes will be closed, it gives all parishes the opportunity to make the case for their long-term viability.

I cannot stress enough that there needs to be STRONG ATTENDANCE from all our parishes if the Mattawa Deanery (this includes Temiscaming/Kipawa, the ABC parishes, and Mattawa) is going to spare any further cuts. As I and Deacon Tim have said from the pulpit, our Deanery has already made major sacrifices already. When I was ordained in 1989 there were eight priests serving in this northern corner of the diocese. Today there are two priests left serving the entire area. On our Ontario side of the river this means that there is now only one priest covering the territory between Deep River and North Bay! Clearly, we have already done our part to adapt to our declining numbers. So, we need as many parishioners from all our communities as possible to attend the meetings in February to demonstrate our commitment to continuing with the current number of parishes and perhaps to argue that if anything we need at least one more priest to serve up here. So, mark your calendars IN INK and ensure that we can demonstrate with numbers that the Catholics in our deanery will step up to ensure our long-term viability going forward. Our meeting will be held in the Corbeil Park Hall (392 Highway 94 Corbeil) on Saturday February 21st. The French meeting will run from 10 am to noon with the English meeting from 1 - 3 pm.

**Chère frères et sœurs:**

1) L'évêque Brehl et son comité directeur diocésain entameront prochainement les réunions publiques du doyenné afin de recueillir vos suggestions sur la réorganisation de notre diocèse face aux défis posés par la diminution des ressources, tant humaines que financières. Il a insisté auprès des prêtres sur le fait qu'AUCUNE DÉCISION n'a été pré-déterminée. Cela signifie qu'AUCUNE PAROISSE n'a encore été condamnée à fermer avant ces discussions. Bien que cela ne signifie pas qu'aucune paroisse ne fermera, cela donne à toutes les paroisses l'occasion de démontrer leur viabilité à long terme.

Je tiens à souligner l'importance d'une FORTE PARTICIPATION de toutes nos paroisses si le doyenné de Mattawa (qui comprend Temiscaming/Kipawa, les paroisses ABC et Mattawa) veut éviter de nouvelles coupes budgétaires. Comme le diacre Tim et moi-même l'avons déjà mentionné en chaire, notre doyenné a déjà consenti d'importants sacrifices. Lors de mon ordination en 1989, huit prêtres officiaient dans ce coin nord du diocèse. Aujourd'hui, il ne reste que deux prêtres pour toute la région. Du côté ontarien de la rivière, cela signifie qu'il n'y a plus qu'un seul prêtre pour couvrir le territoire entre Deep River et North Bay ! Il est clair que nous avons déjà fait notre part pour nous adapter à la baisse du nombre de fidèles. C'est pourquoi nous avons besoin du plus grand nombre possible de paroissiens de toutes nos communautés pour assister aux réunions de février. L'objectif est de démontrer notre engagement à maintenir le nombre actuel de paroisses et, peut-être, de plaider en faveur de la nomination d'au moins un prêtre supplémentaire. Alors, notez bien cette date dans votre agenda et assurez-vous de montrer, par votre présence, que les catholiques de notre doyenné se mobiliseront pour garantir notre pérennité. Nos réunions auront lieu à la salle du parc Corbeil (392, route 94, Corbeil) le samedi 21 février. La réunion en français se déroulera de 10 h à midi et celle en anglais de 13 h à 15 h.

Catch the Ace tickets are sold at the back entrance of the church each Sunday. Thank you for supporting our fundraiser endeavor.

Les billets du « Catch the Ace » sont en vente à l'entrée arrière de l'église.

Merci de soutenir notre collecte de fonds.

All proceeds goes to the Church repair project starting in the summer// L'intégralité des recettes sera consacrée au projet de réparation de l'église qui débutera cet été.

We are looking for a few more people who are willing to sale some Catch the Ace on a weekly basis. Please contact the office.

Nous recherchons quelques personnes supplémentaires prêtes à vendre des exemplaires de Catch the Ace chaque semaine. Veuillez contacter le bureau.

WINNER/GAGNANT: LORNA BARN #44 / \$835.00



Thankful

**HOW TO KEEP CALM  
During life's Storms**  
----- (A Faith-Based Guide) -----



**1. Pause & Pray**

Before reacting, talk to God.

"Lord, You are in control. I place this situation in Your hands."

+Psalm 46:10



**2. Shift Your Focus**

From the problem → to God's promises.

What you focus on will shape your peace.

+Colossians 3:2

**3. Breath in His Peace**

Slow your thoughts.

Invite the Holy Spirit to calm your heart.

+Philippians 4:7



**4. Trust the Process**

Storms don't mean God has left you.

Sometimes storms are where He grows you.

+Isaiah 43:2



**5. Walk by Faith, not Fear**

Choose faith even when you don't understand.

+2 Corinthians 5:7

**6. Remain Thankful**

Gratitude keeps your heart anchored in hope.

+1 Thessalonians 5:18

**Daily Reminder**

God is with me.

I choose peace over worry.